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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 4. juli 2012 stillet 
følgende spørgsmål nr. 732 (Alm. del) til ministeren for sundhed og forebyg-
gelse, som hermed besvares endeligt. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra 
Karina Adsbøl (DF).

Spørgsmål nr. 732:
’’Hvad er årsagen til, at regeringen ikke benytter de billigste tilbud til høreappa-
ratbehandling, når man ønsker at spare, men tvært imod alene gør de billigste
løsninger dyrere?”

Svar:
Det fremgår på side 7 i regeringens kulegravningsrapport fra juni 2012, at der 
har været en betydelig vækst i antallet af privat udleverede høreapparater, og 
at hele aktivitetsstigningen fra 2001 til 2011 har fundet sted i regi af ordningen 
med privat tilskud. Af den grund har regeringen valgt at fokusere på øget ud-
giftskontrol i forhold til høreapparatbehandlingen med privat tilskud.

Jeg bemærker i øvrigt, at det betydelige prisfald på offentligt indkøbte høreap-
parater pr. 1. august 2012 har givet anledning til, at regeringen foreslår det pri-
vate tilskud til høreapparatbehandling nedsat yderligere.

Endvidere medfører prisfaldet pr. 1. august 2012, at der automatisk er opnået 
en besparelse på den offentlige høreapparatbehandling.

Med venlig hilsen
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